
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 6. 4. 2023  

Uvítání 

Hlavní část schůze měla být (a byla) tentokráte věnována přednášce Ing. Patra Texla z PSNV. Přítelkyně Belušová 

ho hned v úvodu představila a část schůzovní vzala poměrně rychle s tím, že body, které jsou na obšírnější 

výklad nebo debatu můžeme probrat příště. Z tohoto důvodu je i zápis poměrně stručný. 

Aktuální zdravotní situace  

Poměrně katastrofické informace o počtu úhynů z CIS neodpovídají realitě. Jsou zatížené chybou vzniklou 

neúplnou evidencí ZO. Ani OO tento výpadek nijak neřeší. Například v okrese Kladno hlásí systém úhyn 50% 

včelstev, přitom je to dle vyplněné statistiky v rámci naší ZO cca 15%. Čili není to tak černé. Přítel Červinka 

předal v začátku schůze všem, komu mohl, léčiva. Ti, kdo si je ještě nevyzvedli, nechť ho kontaktují.    

Zpráva z jednání RV 

Dojde k navýšení členského příspěvku z 300 na 600 Kč, ale k  poklesu odvodu za včelstva z 16 na 4 Kč, což je 

výhodnější pro chovatele s počtem od 25 včelstev. Navýšení prošlo o 2 hlasy. I v roce 2024 bude tištěná verze 

časopisu Včelařství, elektronická bude současně, na zkoušku. Včelař si rozmyslí, jaká verze bude pro něj ideální a 

za papírovou si připlatí společně s platbou členského příspěvku. Stále je ale tématem nepraktičnost digitální 

verze: Nemá jít stahovat, posílat apod., včelař bude muset být přihlášen do CISu apod. Údajně není jak jinak 

digitální verzi ochránit před nečleny. K vidění mají být dva ročníky zpátky, přičemž by mělo být možné 

vyhledávat dle témat. Další zasedání RV bude až v listopadu.  

Brigáda v Kolči a Medová Koleč  

Úklidová brigáda v muzeu včelařství v Kolči bude svolána začátkem června, opět ve všední den, aby bylo 

naklizeno před návštěvnickou sezónou. Oblíbená akce Medová Koleč proběhne 24.6.2023. Zajistíme 

komentované prohlídky muzea a budeme zde mít stánek s informacemi o včelařství, prodejem medu, případně i 

souvisejícími komoditami. Zájemci se můžou přihlásit u předsedy.  

Pero 

Přítelkyni Jirouškové se ztratilo při kolování dokumentů její oblíbené pero. Možná budeme příště přijímat 

exprezidenta přítele Václava Klause…  

Přednáška 

Na přednášce pohovořil Ing. Petr Texl o včelařské škole v Blatné, hlavních příčinách zimních úhynů, chování 

kleštíků a dále o klátech, asijské sršni, a na závěr porovnal různé aspekty přirozeného a hospodářského chovu 

včel. Obohatil nás o mnoho informací a inspiroval k tvorbě oddělků a chovu matek.  

Zapsal přítel Jan Červený 

 

 

 


